St. Vladimir Orthodox Church

A Parish of the Russian Orthodox Church Abroad Ann Arbor, MI ~ Founded 1981

Very Rev. Fr. Gregory Joyce, Rector

Brendan Hayden, Starosta

Mikhail Fisenkov, Treasurer

Marina Edwards Secretary

Ksenia Nikulshina, Head of the Parish Sisterhood

Jacob Stein, Head of the Parish Brotherhood

Elena Alvarez, Trustee

Dmitri Knysh, Trustee

Michael Marsh, Trustee

Igor Obertas, Trustee



<u>POST</u> 9900 Jackson Rd. Dexter, MI 48130

> PHONE (734) 475-4590

> <u>FAX</u> (734) 429-9025

EMAIL info@ styladimiraami.org

<u>WEB</u> www.stvladimiraami .org

<u>TWITTER</u> @stvladimiraami November 2/15, 2025 Martyr Acyndinos & Company

Dear Parish Family of St. Vladimir Church,

We would like to thank all of you for your spiritual and material support of our St. Vladimir Church! With this letter we make our written report out for Quarter 3, 2025. We will have a meeting regarding this report on Sunday, November 24/December 7, 2025 during our parish meal. Please plan to join us, but please also feel free to ask a question outside of that meeting if that is more convenient for you. Email or call any of us, or use this link: https://tinyurl.com/stvfinqs to ask a question anonymously. We sincerely want to hear from you! We want your ideas. We seek your feedback. We need your help. This parish is God's of course, but He has given us the responsibility to care for it. If we all take ownership and we all make a sincere effort, and we ask God's help, and we don't care who gets the credit for our success: we can do ANYTHING as a parish family.

Quarter 3 was pretty strong for our parish. Thank you all for your efforts! Still — we have work to do and we urge you to consider the attached letter seriously and take action accordingly. Please see the attached Income & Expense Statement for more detail. Please take the time to read the explanations. We have also included all information by quarter from 2024 so that you can compare this year and last year. We are incredibly thankful to our parish family who generously supports our active parish life!

Now that we have voted as a parish to break ground on our new church project, we will need everyone's hard work and support as we tackle this MUCH BIGGER undertaking. In fact – if you haven't done so yet, **this is an excellent time to reach out to friends and loved ones and invite them to St. Vladimir's!** Everyone wants to be on the winning team, but if people aren't invited they can't very well join us by randomly falling through our front door!

We would like to encourage everyone to continue to strive sincerely to grow spiritually, and to aim be transformed into the sons and daughters of God! Part of stewardship is a spiritual question – and part is a material question. **Even when**we cannot come to the church the church must exist – and even thrive. Let us use our time, treasure, and talent that the Lord has freely given us to see to it that our parish continues to be strong even during these challenging financial times! Learn more about how to support the parish materially at this link: https://tinyurl.com/donatestva2. Learn more about how to support the parish (and yourself and your family) spiritually by reaching out to any any of us. Both these aspects (spiritual and material) of parish life must be constantly "fed and watered" if we are to continue to shepherd our parish family towards the Heavenly Kingdom!

There are many ways to engage with our parish, and we encourage you to do just that to the greatest extent you can. The more involved you are the more likely you are to persist in your faith. Please visit this site to learn more and to take action for the good of you and your family's salvation: https://tinyurl.com/engagestv.

Дорогая приходская семья храма Св. Владимира,

Мы бы хотели поблагодарить вас за вашу духовную и материальную поддержку нашей Свято-Владимирской церкви! С этим письмом мы посылаем наш отчёт за 3-ий квартал 2025 года. У нас будет собрание, посвящённое этому отчёту, в воскресенье, 24 ноября/ 7 декабря 2025г., во время приходского обеда. Пожалуйста, присоединяйтесь к нам. Если же вы хотели бы задать вопрос не во время собрания, вы можете это сделать анонимно по этой ссылке: https://tinyurl.com/stvfinqs или позвонив любому из нас. Мы очень бы хотели вас услышать! Нам нужны ваши идеи. Нам нужна с вами обратная связь. Нам нужна ваша помощь. Конечно, это Божий приход, но Он дал его нам и мы должны ответственно о нём заботиться. Если мы все будем рассматривать наш приход как собственность всех членов, и если мы все будем прилагать искренние усилия, все будем просить Бога помочь нам, и не будем беспокоиться о том, кто получит награду за наш успех: тогда мы сможем сделать ВСЕ ЧТО УГОДНО как приходская семья.

Третий квартал прошел вполне успешно для нашего прихода. Спасибо всем за ваш вклад! Пожалуйста, просмотрите отчёт о приходе - расходе для более детального понимания. Пожалуйста, прочитайте объяснения. Мы включили также в отчёт всю информацию поквартально за 2024 год, чтобы вы могли сравнить этот и прошлый год. Мы очень благодарны нашей приходской семье за щедрую поддержку нашей активной приходской жизни!

Недавно мы проголосовали нашим приходом за начало строительства новой церкви, и поэтому нам нужна будет поддержка и участие каждого, когда мы возьмемся за эту БОЛЬШУЮ задачу. По сути - ,если вы этого ещё не сделали, сейчас самое время обратиться к друзьям и родным и пригласить их в храм Св. Владимира! Все хотят быть на стороне победившей команды, но если люди не приглашены, они не смогут к нам присоединиться, разве что случайно войдут в наши двери!

Мы бы хотели призвать каждого продолжать прилагать усилия для духовно возрастания и преобразиться в сынов и дочерей Божиих! Часть этого - вопрос духовный, но часть - и материальный вопрос. Давайте будем использовать наше время, ценности и таланты, которые дал нам безвозмездно Господь для того, чтобы наш приход продолжал быть крепким даже и в нынешнее финансово непростое время! Узнать больше о том, как поддержать приход вы можете по этой ссылке: https://tinyurl.com/donatestva2. Чтобы больше узнать о том, как поддержать приход (и себя самих и ваши семьи) духовно, вы можете обратясь к любому из нас. Оба этих аспекта (духовный и материальный) приходской жизни должны быть постоянно «накормлены и напоены», если мы хотим продолжать идти нашей приходской семьей в направлении к Царствию Небесному!

With Love in our Lord Jesus Christ, Your Stewardship Education Team,

С любовью о Господе Иисусе Христе, Ваша группа по вопросам попечения,

Fr. Gregory Joyce Rector

734-649-5746

Jack (Alexey) Mitchell Previous Starosta 734-395-5453 Leta (Ksenia) Nikulshina Head Sister

antas charlshing

734-272-3826

P.S. Enclosed here are:

- Quarter 3, 2025 Income & Expense Statement
- Full Year 2024 Income & Expense Statement
- 2025 Income & Expense Statement to date
- Letter from Fr. Gregory: Specific Directions How to Build the New Church

P.S. Приложение:

- Отчет о доходах и расходах за III квартал 2025 года
- Отчет о доходах и расходах за 2024 года
- Отчет о доходах и расходах за 2025 года
- Письмо от о. Григория Конкретные указания по постройки новой церкви.

And Jesus sat over against the treasury, and beheld how the people cast money into the treasury: and many that were rich cast in much. And there came a certain poor widow, and she threw in two mites, which make a farthing. And he called unto him his disciples, and saith unto them, Verily I say unto you, That this poor widow hath cast more in, than all they which have cast into the treasury: For all they did cast in of their abundance; but she of her want did cast in all that she had, even all her living. (Mark 12:41-44)

Friends,

On November 2, 2025 we decided as a parish family to begin building our new parish church on March 29, 2026. Archbishop Gabriel will join us to break ground that day. This is happening! And thank God!

Many of you were very clear with me in private conversations: begin the building and support will be forthcoming. Honestly, Mother Gabriela at the convent in Rives Junction has been telling me that for years. I just wasn't smart enough to listen. And support has already begun to come in. Some in small numbers, some in big numbers. It is pretty clear: having committed to this project as a parish family with trust in God, He is blessing the work to begin.

That might sound temptingly like: great – I don't have to give! Someone else will do that for me. This is WRONG! This project only succeeds if we ALL pitch in as we can. Folks have been asking for clear direction. That is – what do we do now? How do we make this happen? How do we participate? What is OUR part in this great undertaking? We have heard you.

And a few folks have expressed that it will be hard for those who are just starting out, or who are struggling financially, to participate. We have heard you.

Sometimes we just get too stuck in our heads. We forget to read the scriptures regularly, and thus we forget that many of these questions have already been answered by the Lord. This is one of them. I ask your forgiveness for not having been smart enough to see this. But Karl Meyer saw it and spoke up at our meeting on November 2. And Marina Edwards did too. It is easy, clear, and already mandated by the Lord. It also covers every possible financial concern. Not just because the Lord doesn't make mistakes about what He tells us to do (please remember: He instructs us for our salvation – not for His good), but it is also ultimately fair. More fair than any humanly constructed system.

The way to build Phase 5 and just keep right on going to finish the project in one fell swoop is TITHING. Tithing is based on one's material wealth as the LORD has blessed you. If you make a lot, then your tithe is larger. If you make little, your tithe is smaller. But since it is set at 10% of your income it is all the same in the Lord's eyes: we all participate equally in fulfilling the Lord's command in this way no matter our income. Our participation in tithing is not just a material question, it is rather mostly a spiritual question, and that is why it is important for everyone to tithe – no matter their income.

The whole project is set between \$5-6MM. We'll use \$5MM in our math below for ease of proof of concept and ease of doing division in one's head.

The average income for a household in Washtenaw County is \$122,000/year. We'll use \$120K for this proof since it divides nicely by 12 and by 10. :) We understand that not everyone makes this much. This is an AVERAGE, so some make much more and some make much less. But we'll use this number so we can show how tithing can make a HUGE difference in a short amount of time.

- We have 135 adult members in our parish, but we are talking household income, and we have about 80 households.
- If your household makes \$120,000 per year then your monthly income is about \$10,000. And your tithe would be \$1,000/month.
- If we have 80 households at that rate, then the parish would collect about \$80,000 per month.
- Our 2024 monthly burn rate (all of our expenses) was about \$30,000 and hasn't changed much in 2025 (this includes ~10% being put into savings). Therefore, if we take that number and pull it out of the \$80,000 we will have \$50,000 left to spend on the new project monthly
- That means we will have paid for Phase 5 of the project in 10 months!
- And that means that we would pay for the whole \$5MM in 100 months and likely not have to take a loan to do it!

The above assumes that no one gives any cash at all to the project outside of tithing. That is already very much NOT true. People are already giving to get this project going.

It also assumes zero growth in the parish, which would make us the first Orthodox parish in North America to undertake a building project and not grow at all. That seems rather unlikely.

It also assumes that everyone will tithe at 10% right away. That is also likely not true. A figure in the Church as great as St. John Chrysostom writes that Christians need not follow the Old Testament tithe of 10%. Rather, in the New Testament, we should give MORE than 10%. Still, that probably isn't where we are going to land to start. BUT WE MUST START!

What you give to God's Church is a spiritual question. And you should approach it in this way. We ask you to tithe not because we need the money. We ask you to tithe because it is spiritually good for YOU. Our building project just makes this topic come more sharply into focus. We have been encouraging you to tithe for your own good for many years. Now we just get to see that if we do that we also can accomplish a great work – build a church that will serve generations of Orthodox Christians even long after we have gone to the next life. And what better legacy could we hope for than that?

Take a close look at your finances. Sit down with your spouse if applicable and discuss how to begin. If you can't do 10+% right away then do 7%. If you can't do 7% then do 5%. Then push yourself to do a bit more every month. And please notice when you start down this road – not only do you not starve when you tithe, but you always have more than enough. And this is exactly as the Lord promised – when you tithe He blesses you materially.

Finally ask one of the folks below to sit down with you and help you figure it out if needed. We are a parish family. We need to rely on each other. We need to trust each other. No one below is going to tell others about your family finances. But all can help you figure these things out. NOW is the time to figure it out! If we all pitch in our mite (that is, whatever it is we can without trying to justify shirking our duty in this regard) we can continue to hope on the Lord's blessing for our building project. If we don't do our part, then we should expect the project to fail. It is up to us. Let's decide to succeed for God's glory! And let's decide to get ourselves to the point of tithing ASAP to make this happen!

Asking Your Prayers,



Discuss Financial/Spiritual Aspects of Tithing/ Обсудить материальную и духовную составляющую десятины вы можете со следующими людьми:

Fr. Gregory Joyce (734-649-5746 or ogrisha@stvladimiaami.org or https://calendly.com/ogrisha)

Fr. Colin Bower (734-890-8236 or priestcolin@stvladimiaami.org or https://calendly.com/cmbower10)

Mikhail Fisenkov (248-773-9616 or fisenkov@yahoo.com)

Marina Edwards (734-358-9458 or mpsomsk@yahoo.com)

Dmitri Knysh (734-358-5996 or dmitriknysh@hotmail.com)

LEARN MORE/ Больше узнать обо всем вышесказанном вы можете здесь:

DONATE/TITHE: https://tinyurl.com/stvtithe

TREASURER CORNER: https://tinyurl.com/treasurercorner

NEW CHURCH PROJECT PAGE: https://tinyurl.com/newstvproject

«И сел Иисус против сокровищницы и смотрел, как народ кладет деньги в сокровищницу. Многие богатые клали много. Придя же, одна бедная вдова положила две лепты, что составляет кодрант. Подозвав учеников Своих, Иисус сказал им: истинно говорю вам, что эта бедная вдова положила больше всех, клавших в сокровищницу, ибо все клали от избытка своего, а она от скудости своей положила всё, что имела, всё пропитание свое.» (Марк 12:42-44)

Друзья,

Второго ноября 2025 года на приходском собрании мы решили начать строительство новой церкви 29 марта 2026 года. Архиепископ Гавриил будет участвовать с нами при закладки. Мы уже движемся в этом направлении! Слава Богу!

Многие из вас были со мной откровенны в частных разговорах: начните строить и поддержка придет. Честно говоря, мать Гавриила из монастыря, находящегося в Rives Junction, уже много лет говорила мне тоже самое. Я был недостаточно умен, чтобы прислушаться. И поддержка уже приходит. Что-то небольшими суммами, что-то достаточно большими. Абсолютно ясно: мы решили начать этот проект уповая на Бога, и Он нас благословляет.

Но это может быть для кого-то и искушением: «прекрасно - мне не надо ничего уже давать! Кто-нибудь за мня это сделает.» Это совершенно НЕПРАВИЛЬНО. Этот проект будет иметь успех только если мы

ВСЕ внесем свой вклад. Люди спрашивают про точные указания. Т.е. - что нам сейчас делать? Мы хотим чтобы церковь была построена, но как? Какое НАШЕ участие в этом грандиозном начинании?

Мы вас услышали и поэтому обращаемся к вам.

Некоторые прихожане указывают на то, что участие в этом проекте может быть трудным для тех, кто только начинает жить самостоятельно, и для тех, кто находится в трудной финансовой ситуации.

Иногда бывает так, что мы забываем читать Писания регулярно, и поэтому мы не знаем, что многие вопросы уже были отвечены нашим Господом. И это один из них.

Прошу меня простить за то, что я был недостаточно разумен чтобы увидеть это. Но Карл Майер это разглядел и сказал об этом на нашем собрании 2 ноября. И Марина Эдвардс тоже. Это уже все легко и четко утверждено Господом. И также включает в себя решение любой финансовой проблемы. И не только потому, что Господь не совершает ошибок в том, что Он говорит нам делать (пожалуйста помните: Он наставляет нас для нашего спасения - ни для того, что хорошо Ему), но еще и потому, что это справедливо. Более справедливо, чем любая система, созданная людьми.

Возможность осуществить пятый этап нашего проекта и двигаться к тому, чтобы закончить его одним махом, - это ДЕСЯТИНА. Десятина основывается на материальном богатстве каждого, которым Господь благословил нас. Если кто-то зарабатывает много, то и его десятина будет больше. Если заработок меньше, то и десятина меньше. Но т.к. это установленные 10% от доходов, то это все одинаково в очах Господа: мы все в равной степени участвуем в исполнении Господней заповеди, независимо от дохода. Наше участие в десятине - это не только материальный вопрос, но, в основном, вопрос духовный, и вот почему десятина важна для каждого вне зависимости от материального статуса.

Стоимость всего проекта примерно 5-6 миллионов. Мы возьмем 5 миллионов для наших математических расчетов, которые вы увидите ниже, для доказательства того, что это для нас возможно и для облегчения расчетов.

Средний доход домохозяйств в округе Washtenaw составляет 122 тысячи в год. Мы возьмем 120, т.к. это легко делиться на 12 и на 10. Мы понимаем, что не каждый столько зарабатывает. Это СРЕДНЯЯ зарплата, кто-то зарабатывает намного больше, кто-то намного меньше. Но мы остановимся на этой цифре, чтобы показать как десятина может сыграть ОГРОМНУЮ роль за короткий промежуток времени.

- У нас 135 членов прихода, но мы рассматриваем домохозяйства, и у нас их примерно 80.
- Если доход вашего домохозяйства составляет 120 тысяч, то ваш месячный доход 10 тысяч. И ваша десятина будет 1000 в месяц.
- Если у нас 80 домохозяйств, значит приход будет собирать примерно 80 тысяч в месяц.
- Наши расходы в 2024 году составляли примерно 30 тысяч в месяц и это ненамного изменилось в 2025 году (это включает 10% положенных на сбережения). Таким образом, если мы возьмем эту цифру и отнимем от 80 тысяч, у нас останется 50 тысяч в месяц на новый проект.
- Это означает, что мы могли бы заплатить за 5 этап строительства в течение 10 месяцев!
- И это значит, что мы могли бы заплатить все 5 миллионов за 100 месяцев и, с большой вероятностью, не беря на это ссуду!

Вышеизложенное подразумевает, что никто не будет давать больше десятины для проекта. И это уже НЕ так. Люди уже дают деньги для строительства.

Это также подразумевает, что приход не будет прирастать, что сделало бы нас первым приходом в северной Америке, который начал строительство новой церкви и не приобрел бы новых прихожан. Скорее всего, такого не будет.

Это также подразумевает, что каждый начнет сразу давать 10%. Это, скорее всего, тоже маловероятно. Значимая фигура Церкви Иоанн Златоуст пишет, что христиане должны следовать учению Ветхого Завета и давать 10%. Однако, в Новом Завете должны давать БОЛЬШЕ чем 10%.

Вероятно, мы не сможем этого сделать в начале. НО МЫ ДОЛЖНЫ НАЧАТЬ!

Что вы дадите Церкви Христовой - вопрос духовный. И вы должны подходить к этому с этой стороны. Мы просим вас давать десятину не потому, что нам нужны деньги. Мы просим вас потому, что это душеполезно для ВАС. Наш строительный проект делает это нюанс особенно острым. Мы годами сподвигали вас давать десятину. И сейчас мы видим, что если мы будем её давать, мы также сможем свершить великое дело - построить церковь, в которую будут ходить следующие поколения православных христиан еще долго после того, как мы отойдем в жизнь вечную. И что может быть лучшей памятью о нас?

Посмотрите на вашу финансовую ситуацию. Сядьте с вашей семьей и решите, как вы можете начать. Если вы не молите давать сразу 10%, начните с 7%, если не можете с 7%, начните с 5%. Потом подвигайте себя давать чуть больше каждый месяц. И, пожалуйста, заметься - когда вы начнете идти по этой дороге, - вы не только не будите голодать, но у вас будет больше чем достаточно средств. И это точно то, что Господь обещал - если вы будите давать десятину, Он вас благословит материально.

И последнее, - вы можете попросить любого из нижеупомянутых сесть вместе с вами и помочь вам в этом вопросе, если у вас есть необходимость. Мы - одна семья. Мы должны полагаться на друг друга. Мы должны доверять друг другу. Никто из этих людей не будет рассказывать другим о вашей финансовой ситуации. Но все они могут помочь вам решить этот вопрос. СЕЙЧАС самое время его решить! Если мы все внесем свою лепту (не пытаясь ничем оправдаться что мы не можем исполнить эту обязанность), тогда мы можем надеяться на то, что Господь благословит наше строительство. Если мы не внесем свой вклад, тогда мы не должны будем удивляться тому, что проект окажется несостоявшимся. Давайте решим добиться успеха во славу Божию!

С просьбой о ваших молитвах.

о. Григорий

O. Teurojai

Больше узнать и Обсудить материальную и духовную составляющую десятины вы можете со следующими людьми - См. выше

St. Vladimir Orthodox Church Ann Arbor, MI

Income & Expense Statement	Quarter 3 <u>2025</u>	Q3 2025 <u>Avg/month</u>	Q3 2025 <u>Avg/week*</u>
ACTUAL			
Income			
OARS – Offering at Regular Services	\$63,687.14	\$21,229.05	\$4,899.01
WIND – What is not Diocesan Shared	<u>\$18,562.00</u>	<u>\$6,187.33</u>	<u>\$1,427.85</u>
Total Income	\$82,249.14	\$27,416.38	\$6,326.86
Expenses (COB – Central Operating Bills)			
CORE - Clergy, Outreach, Regulatory, Episcopal	\$41,467.61	\$13,822.54	\$3,189.82
MUD – Maintenance, Utilities, Dwelling	\$12,516.06	\$4,172.02	\$962.77
SNAP – Supplies, 'Nsurance, Administrative, Professional	\$5,996.25	\$1,998.75	\$461.25
Transfers (to Building Fund, School, Kiosk, Ball, Festival)	\$13,913.72	\$4,637.91	\$1,070.29
Other	<u>\$506.98</u>	<u>\$168.99</u>	\$39.00
Total Expenses	\$74,400.62	\$24,800.21	\$5,723.12
Variance ACTUAL vs. ACTUAL	\$7,848.52	\$2,616.17	\$603.73
BUDGET			
Income			
OARS – Offering at Regular Services	\$49,060.64	\$16,353.55	\$3,773.90
WIND – What is not Diocesan Shared	\$49,398.20	<u>\$16,466.07</u>	\$3,799.86
Total Income	\$98,458.84	\$32,819.61	\$7,573.76
Variance ACTUAL vs. BUDGET Income	-\$16,209.70	-\$5,403.23	-\$1,246.90
Expenses (COB – Central Operating Bills)			
CORE – Clergy, Outreach, Regulatory, Episcopal	\$36,837.66	\$12,279.22	\$2,833.67
MUD – Maintenance, Utilities, Dwelling	\$12,701.69	\$4,233.90	\$2,833.07 \$977.05
SNAP – Supplies, 'Nsurance, Administrative, Professional	\$7,069.47	\$2,356.49	\$543.81
Transfers (to Building Fund, School, Kiosk) + Other	\$39,045.40	\$13,015.13	\$3,003.49
Total Expenses	\$95,654.23	\$31,884.74	\$7,358.02
Total Expelied	ψ33,034.23	Ψ31,004.74	Ψ1,330.02

^{*13} weeks per quarter

Narrative Q3 2025

Actual Income vs. Expense Actual Income vs. Budgeted Income Actual Expense vs. Budgeted Expense \$7,848.52 A -\$16,209.70 B \$21,253.61 C

A – this metric describes what we collected vs. what we spent. The third quarter here was strong. We collected almost \$8K more than we spent. And this is what we want. :) That being said, to build the new church we need EVERYONE to tithe. If you have not established a recurring donation to our parish please do so – this is a GREAT HELP to us! Visit our donate page to do so today: https://tinyurl.com/donatestva2

B – this metric measures our actual income vs. what we budgeted to collect. We collected about \$16K less this quarter than we budgeted. In other words, we were in the black not because we collected enough in the third quarter, but because we spent a lot less than we budgeted to spend. Good on us to keep our spending down. But we will all need to pitch in and make our recurring donation to get our monthly income up to the budgeted amount and MUCH MORE if we are going to successfully build our new church and hall! Please challenge yourself! And please ask questions – we are happy to help you work this out.

C – this metric measures our actual expenses vs. what we budgeted to spend. We spent about \$21K less than we had budgeted this quarter. That is SUPER! Your input helped us! And we continue to seek your input to help us to keep our expenses low and our donations strong! We have LOTS of great ideas in our parish, but most stay in people's heads. :) Let yours out and share with us so we can continually improve our parish!

St. Vladimir Orthodox Church Ann Arbor, MI All 2024

Quarter 1 <u>2024</u>	Quarter 2 <u>2024</u>	Quarter 3 <u>2024</u>	Quarter 4 <u>2024</u>	Full Year <u>2024</u>
•	•	•	•	\$219,131.31
				<u>\$81,605.71</u>
\$93,547.71	\$67,266.64	\$125,219.81	\$14,702.86	\$300,737.02
\$41,875.97	\$38,415.03	\$38,196.31	\$43,833.23	\$162,320.54
\$7,246.02	\$12,960.29	\$14,297.68	\$8,208.36	\$42,712.35
\$12,952.30	\$6,263.19	\$3,920.13	\$7,337.19	\$30,472.81
\$10,968.43	\$5,924.18	\$52,615.00	-\$52,345.63	\$17,161.98
\$1,647.47	\$4,552.55	\$51,067.01	\$16,123.47	\$73,390.50
\$74,690.19	\$68,115.24	\$160,096.13	\$23,156.62	\$326,058.18
\$18,857.52	-\$848.60	-\$34,876.32	-\$8,453.76	-\$25,321.16
\$49,060.64	\$49,060.64	\$49,060.64	\$49,060.64	\$196,242.55
		•		\$197,592.80
\$98,458.84	\$98,458.84	\$98,458.84	\$98,458.84	\$393,835.35
-\$4,911.13	-\$31,192.20	\$26,760.97	-\$83,755.98	-\$93,098.33
\$36.837.66	\$36,837,66	\$36,837,66	\$36,837,66	\$147,350.64
•	· · · · · · · · · · · · · · · · · · ·	•	•	\$50,806.77
•	•	*	•	\$28,277.90
•	•	. ,	•	\$156,181.61
\$95,654.23	\$95,654.23	\$95,654.23	\$95,654.23	\$382,616.91
\$20.964.04	\$27.538.99	-\$64.441.90	\$72,497,61	\$56,558.73
	\$59,766.53 \$33,781.18 \$93,547.71 \$41,875.97 \$7,246.02 \$12,952.30 \$10,968.43 \$1,647.47 \$74,690.19 \$18,857.52 \$49,060.64 \$49,398.20 \$98,458.84 -\$4,911.13 \$36,837.66 \$12,701.69 \$7,069.47 \$39,045.40	\$59,766.53 \$54,864.92 \$33,781.18 \$12,401.72 \$93,547.71 \$67,266.64 \$41,875.97 \$38,415.03 \$7,246.02 \$12,960.29 \$12,952.30 \$6,263.19 \$10,968.43 \$5,924.18 \$1,647.47 \$4,552.55 \$74,690.19 \$68,115.24 \$18,857.52 \$-\$848.60 \$\$49,060.64 \$49,398.20 \$98,458.84 \$98,458.84 \$\$98,458.84 \$\$7,069.47 \$39,045.40 \$95,654.23 \$\$95,654.23	2024 2024 2024 \$59,766.53 \$54,864.92 \$50,914.40 \$33,781.18 \$12,401.72 \$74,305.41 \$93,547.71 \$67,266.64 \$125,219.81 \$41,875.97 \$38,415.03 \$38,196.31 \$7,246.02 \$12,960.29 \$14,297.68 \$12,952.30 \$6,263.19 \$3,920.13 \$10,968.43 \$5,924.18 \$52,615.00 \$1,647.47 \$4,552.55 \$51,067.01 \$74,690.19 \$68,115.24 \$160,096.13 \$18,857.52 -\$848.60 -\$34,876.32 \$49,060.64 \$49,060.64 \$49,398.20 \$98,458.84 \$98,458.84 \$98,458.84 -\$4,911.13 -\$31,192.20 \$26,760.97 \$36,837.66 \$36,837.66 \$12,701.69 \$7,069.47 \$7,069.47 \$7,069.47 \$39,045.40 \$39,045.40 \$39,045.40 \$95,654.23 \$95,654.23 \$95,654.23	2024 2024 2024 2024 \$59,766.53 \$54,864.92 \$50,914.40 \$53,585.46 \$33,781.18 \$12,401.72 \$74,305.41 -\$38,882.60 \$93,547.71 \$67,266.64 \$125,219.81 \$14,702.86 \$41,875.97 \$38,415.03 \$38,196.31 \$43,833.23 \$7,246.02 \$12,960.29 \$14,297.68 \$8,208.36 \$12,952.30 \$6,263.19 \$3,920.13 \$7,337.19 \$10,968.43 \$5,924.18 \$52,615.00 -\$52,345.63 \$1,647.47 \$4,552.55 \$51,067.01 \$16,123.47 \$74,690.19 \$68,115.24 \$160,096.13 \$23,156.62 \$18,857.52 -\$848.60 -\$34,876.32 -\$8,453.76 \$49,060.64 \$49,060.64 \$49,060.64 \$49,060.64 \$49,398.20 \$49,398.20 \$49,398.20 \$98,458.84 \$98,458.84 \$98,458.84 \$98,458.84 \$98,458.84 \$36,837.66 \$36,837.66 \$36,837.66 \$36,837.66 \$12,701.69 \$12,701.69 \$12,701.69 \$12

Narrative 2024

Actual Income vs. Expense -\$25,321.16 A *
Actual Income vs. Budgeted Income -\$93,098.33 B
Actual Expense vs. Budgeted Expense \$56,558.73 C

A – this metric describes what we collected vs. what we spent.

Visit our donate page to establish a recurring donation today: https://tinyurl.com/donatestva2

B – this metric measures our actual income vs. what we budgeted to collect.

C – this metric measures our actual expenses vs. what we budgeted to spend.

Parish Account Balances

	<u>12/31/23</u>	<u>12/31/24</u>
Operating Fund	\$69,780.40	\$44,458.75
Building Fund	\$48,500.49	\$17,392.79
Building Fund Investment	\$123,560.53	\$119,014.42
Cemetery Fund	\$29,191.00	\$9,282.81
School Fund	\$89,420.27	\$39,442.83
Kiosk Fund	\$4,775.58	\$6,794.20
Sisterhood Fund	\$9,319.48	\$4,072.30

Total \$374,547.75 \$240,458.10

^{*}An alternate perspective on these numbers from our Treasurer:

St. Vladimir Orthodox Church Ann Arbor, MI All 2025

Income & Expense Statement	Quarter 1 <u>2025</u>	Quarter 2 <u>2025</u>	Quarter 3 <u>2025</u>	Quarter 4 <u>2025</u>	Full Year <u>2025</u>
ACTUAL					
Income					
OARS – Offering at Regular Services	\$67,963.43	\$57,474.74	\$63,687.14		\$189,125.31
WIND – What is not Diocesan Shared	<u>\$19,465.65</u>	<u>\$12,290.61</u>	<u>\$18,562.00</u>		\$50,318.26
Total Income	\$87,429.08	\$69,765.35	\$82,249.14	\$0.00	\$239,443.57
Expenses (COB – Central Operating Bills)					
CORE – Clergy, Outreach, Regulatory, Episcopal	\$43,906.51	\$40,636.62	\$41,467.61		\$126,010.74
MUD - Maintenance, Utilities, Dwelling	\$13,135.38	\$25,654.98	\$12,516.06		\$51,306.42
SNAP – Supplies, 'Nsurance, Administrative, Professional	\$9,915.32	\$6,345.76	\$5,996.25		\$22,257.33
Transfers (to Building Fund, School, Kiosk)	\$7,703.79	\$13,624.40	\$13,913.72		\$35,241.91
School Construction & Other	<u>\$354.00</u>	<u>\$7,479.00</u>	<u>\$506.98</u>		\$8,339.98
Total Expenses	\$75,015.00	\$93,740.76	\$74,400.62	\$0.00	\$243,156.38
Variance ACTUAL vs. ACTUAL	\$12,414.08	-\$23,975.41	\$7,848.52	\$0.00	-\$3,712.81
BUDGET Income					
OARS – Offering at Regular Services	\$49,060.64	\$49,060.64	\$49,060.64	\$49,060.64	\$196,242.55
WIND – What is not Diocesan Shared	\$49,398.20	\$49,398.20	\$49,398.20	\$49,398.20	\$197,592.80
Total Income	\$98,458.84	\$98,458.84	\$98,458.84	\$98,458.84	\$393,835.35
Variance ACTUAL vs. BUDGET Income	-\$11,029.76	-\$28,693.49	-\$16,209.70	-\$98,458.84	-\$154,391.78
Expenses (COB – Central Operating Bills)					
CORE – Clergy, Outreach, Regulatory, Episcopal	\$36,837.66	\$36,837.66	\$36,837.66	\$36,837.66	\$147,350.64
MUD – Maintenance, Utilities, Dwelling	\$12,701.69	\$12,701.69	\$12,701.69	\$12,701.69	\$50,806.77
SNAP – Supplies, 'Nsurance, Administrative, Professional	\$7,069.47	\$7,069.47	\$7,069.47	\$7,069.47	\$28,277.90
Transfers (to Building Fund, School, Kiosk) + Other	\$39,045.40	\$39,045.40	\$39,045.40	\$39,045.40	\$156,181.61
Total Expenses	\$95,654.23	\$95,654.23	\$95,654.23	\$95,654.23	\$382,616.91
Variance ACTUAL vs. BUDGET Expense	\$20,639.23	\$1,913.47	\$21,253.61	\$95,654.23	\$139,460.53

Narrative 2025

Actual Income vs. Expense Actual Income vs. Budgeted Income Actual Expense vs. Budgeted Expense -\$3,712.81 A *
-\$154,391.78 B
\$139,460.53 C

A – this metric describes what we collected vs. what we spent.

Visit our donate page to establish a recurring donation today: https://tinyurl.com/donatestva2

B – this metric measures our actual income vs. what we budgeted to collect.

C – this metric measures our actual expenses vs. what we budgeted to spend.